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Nieuws vanuit de CDA-fractie  

Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier  

periode januari - juni 2016  /  nr. 2  /  15-9-2016 

Beste lezer, 

Dit is de tweede nieuwsbrief van de CDA-fractie in het Algemeen Bestuur van het 
Hoogheemraadschap Hollands-Noorderkwartier.  Wij willen u hierdoor ongeveer 
eenmaal per halfjaar op de hoogte houden van ontwikkelingen in ons waterschap, de 
inzet die wij hebben gepleegd en de resultaten die wij hebben geboekt. Voor velen 
zijn de vakanties inmiddels achter de rug en er wordt voor tal van activiteiten een 
frisse start gemaakt. Een goed moment om onze nieuwsbrief te verspreiden! Die 
frisse start geldt ook voor onze activiteiten ten behoeve van het Hoogheem-
raadschap in de komende tijd.  
Hebt u overigens nog opmerkingen of suggesties (voor een volgende editie), wij 
houden ons aanbevolen. 

Jaarstukken 2015 en Meerjarenplan 2017-2020 
De belangrijkste politieke mijlpalen binnen het Algemeen Bestuur van het 
Hoogheemraadschap in de laatste maanden waren het vaststellen van de Jaarstukken 
2015 en van het Meerjarenplan 2017-2020. De Jaarstukken zijn unaniem 
goedgekeurd, ook al vanwege het zeer positieve accountantsrapport. Enige opmerking 
van meerdere partijen – waaronder het CDA – was over de grootte van het positieve 
resultaat (zo’n 14 miljoen euro, grotendeels 
incidenteel), dat aan de bestemmingsreserves is 
toegevoegd. Pas later dit jaar zal worden besloten 
hoe dit bedrag in te zetten om bijv. van dure leningen 
af te komen, of om zaken versneld af te schrijven, om 
zo de lange termijn financiële positie van het 
Hoogheemraadschap te versterken. In relatie hiermee 
was het ook goed dat het Meerjarenplan aangaf, dat met een jaarlijkse 
belastingverhoging van slechts 1% kan worden volstaan. Ter vergelijking: de vorige 
coalitie – waar het CDA niet in zat! – rekende voor 2017 met een belastingverhoging 
van gemiddeld 4%! Omdat het CDA de portefeuillehouder Financiën (Jan Kramer; zie 
foto) levert, kunnen we zeer trots zijn op dit resultaat. Als fractievoorzitter heeft Frits 
Brouwer bij de behandeling van het Meerjarenplan uitgesproken dat we als CDA ons 
gaan inzetten om bij de Begrotingsbehandeling 2017 te komen tot helemaal geen 
belastingverhoging!  

Naast alle goede activiteiten die er in het 
Meerjarenplan staan, heeft de CDA-fractie er 
vanuit het gedachtegoed van het CDA erg voor 
gepleit dat we als waterschap veel meer inzet op 
internationale samenwerking plegen. Er zijn 
zoveel waterproblemen in de wereld: 
overstromingen in Azië, vervuild drinkwater in 
Afrika en zeespiegelstijging voor bepaalde 

eilandenrijken. Het CDA vindt dat met alle kennis en kunde die HHNK heeft, we echt 
kunnen helpen. De Dijkgraaf heeft dit toegezegd. 
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Nieuwe commissies voor lange termijn beleid    
Met het oog op de lange termijn zijn er binnen het Algemeen Bestuur drie ad hoc 
commissies ingesteld die zich gaan buigen over een paar specifieke zaken rond het 
werk van het Hoogheemraadschap. De eerste betreft Klimaat en duurzaamheid, 
waar het gaat of we alleen het wettelijke minimum doen m.b.t. energiebesparing e.d., 
of dat we een absoluut voorbeeld-waterschap willen zijn op dit gebied (wat veel geld 
kost, maar ook veel oplevert), of iets daartussenin. De tweede betreft 
Burgerparticipatie: hoe doe je dat? Dit is iets wat voor een waterschap ingewikkelder 
is dan voor een gemeente. De derde commissie houdt zich bezig met een initiatief 
van de fractie van de Kamer van Koophandel dat gericht is op het oprichten van een 
Waterinnovatiefonds; dit is een revolverend innovatiefonds dat participeert in 
innovatieve projecten in de blauwe sector. Mede naar aanleiding van het stellen van 
kritische vragen door de CDA fractie over nut, noodzaak, juridische mogelijkheden 
van een dergelijk fonds en gelet op de kerntaken waterschap. In een volgende 
Nieuwsbrief hoort u meer over de commissies. 

Bestuurlijke blog na iedere CHI-vergadering 
Als gevolg van de aanbevelingen van de 
Commissie Bestuurlijke Zaken kunnen alle fracties 
na iedere AB-vergadering een korte blog schrijven 
met hun beleving of duiding van de vergadering. 
Het idee is om op die manier als individuele fracties 
beter contact te hebben met de burger in het kader 
van meer betrokkenheid. Bent u geïnteresseerd 
wat de CDA-fractie vindt, zie dan de website:  
www.hhnk.nl/bestuursblog 
 
Kustbebouwing 
In het begin van het jaar is er 1 onderwerp geweest waar de CDA-fractie van HHNK 
zich heel druk over heeft gemaakt, namelijk het besluit van het kabinet van vlak voor 
Kerst om de regels voor kustbebouwing te gaan aanpassen, zodat - als de veiligheid 
van de waterkering niet in het geding is en er geen belemmeringen ontstaan voor het 
onderhoud van de kust -  er meer ruimte voor (bouw)activiteiten komt, bijv. 
recreatiewoningen. Onze CDA-fractie heeft goed geluisterd naar de zorgen van 
diverse milieu- en natuurorganisaties, maar ook van individuele burgers (gegeven 
ingezonden brieven in o.a. het AD), die zich laten samenvatten in uitspraken als: 
“voor je het weet, staat onze kust vol hoogbouw”, of “vrij zicht is één van de 
genoegens van een stranddag”. De CDA-fractie heeft daarom schriftelijke vragen 
gesteld aan het College van D&H over de gevoelige weging die moet plaatsvinden 
tussen de belangen van economie (die door dit door de VVD-geleide kabinet nu extra 
aandacht krijgen) en de belangen van kustveiligheid en natuur/milieu, waar het 

waterschap voor staat.  
Zoals ongetwijfeld bekend, heeft minister Schultz 
de voorgestelde Beleidslijn in de Tweede Kamer 
teruggetrokken. In die geest heeft het College van 
Dijkgraaf en Hoogheemraden de vragen natuurlijk 
ook beantwoord. De fractie vlijt zich daarom met de 
gedachte dat onze vragen ook hebben bijgedragen 
aan het verstandige besluit van de Minister om het 
plan in te trekken. 

 

http://www.hhnk.nl/bestuursblog
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Eigentijds besturen 
In de vorige nieuwsbrief hebben we iets geschreven over de ad hoc Commissie 
Bestuurlijke Zaken. Deze was – mede op initiatief van het CDA - door het CHI 
ingesteld om een aantal zaken te bewerkstelligen. Allereerst dat het Algemeen 
Bestuur door meer onderling debat komt tot een heldere en transparante afweging 
van de besluiten. Daarnaast dat het AB in positie komt om meer 'aan de voorkant' te 
sturen op het beleid van het Hoogheemraadschap en daarin betrokken te zijn. Deze 
twee zaken zijn in het bijzonder van belang vanwege het monistische bestel van het 
waterschap (de Hoogheemraden zijn lid van het AB!) en het functionele karakter van 
het waterschap (geen zgn. algemene democratie). Tenslotte wilden we daardoor ook 
meer uitstraling hebben naar buiten toe en op die manier de belanghebbenden beter 
betrekken en de besluitvorming verantwoorden.  
Naast allerlei kleinere wijzigingen rond de opstelling van de agenda, het moment van 
de fractievergaderingen, de behandeling van ingekomen stukken en schriftelijke en 
mondelinge vragen, e.d., waren de voornaamste veranderingen de volgende: 
Het opstellen van een bestuurlijke agenda, waarmee het Algemeen Bestuur zicht 
krijgt op onderwerpen die binnen een jaar op de agenda komen en zich zodoende 
beter kan voorbereiden of gebruik maken van de bestuurlijke instrumenten.  
Ook is er met een fractievoorzittersoverleg gestart waaraan alle fractievoorzitters 
deelnemen waardoor periodiek informeel het gesprek wordt aangegaan over het 
functioneren van het Algemeen Bestuur. Hierdoor is er ook tijd voor zelfreflectie op 
het functioneren van het bestuur. 
Een belangrijk punt voor het CDA was de functie van commissievoorzitter 
verkiesbaar te maken, als technisch voorzitter, met de taak om de debatten 
sprankelender te maken tussen de fracties, en minder een vraag- en antwoordspel 
tussen D&H en AB. Tot dusverre waren steeds dijkgraaf en loco-dijkgraaf 
automatisch commissievoorzitter. 
Voorts wilde het CDA graag een vast plaatsvervangend commissielid kunnen 
benoemen, zoals dat ook in Gemeenteraadscommissies gebruikelijk is. Helaas werd 
dat voorstel door te weinig andere fracties gesteund en kan een plv. lid alleen een 
afwezig gewoon lid vervangen. Dergelijke plaatsvervangende commissieleden 
worden voortaan wel officieel beëdigd. 
Nog niet alles is echt van start gegaan – zo moeten de commissievoorzitters nog 
gekozen worden -, maar in de volgende nieuwsbrief hoort u meer hoe succesvol 
e.e.a. is. 

Motie TTIP  
In de februarivergadering van het Algemeen Bestuur ondersteunde de CDA-fractie – 
in navolging van het waterschap AGV - een motie over de ontwikkelingen rondom het 
trans-Atlantische handelsakkoord EU-USA (TTIP). Vanwege bezorgdheid rondom het 

effect van het handelsakkoord als geheel op het 
werk van een waterschap, maar vooral ook over de 
zgn. ISDS (een clausule op basis waarvan bedrijven 
en overheden geschillen buiten de rechter om door 
een arbitragecommissie kunnen laten beslechten) is 
deze motie unaniem aangenomen. Aan het Dagelijks 
Bestuur is verzocht de bezorgdheid van het 
Algemeen Bestuur actief uit te dragen richting de 
Unie van Waterschappen en de Minister van 
Infrastructuur en Milieu. 



4 
 

Motie salariëring HVC-directie  
In de mei-vergadering ondersteunde onze fractie ook een motie betreffende de 
normering van de topinkomens van de statutaire en titulaire directie van NV HVC 
(Alkmaar). De HVC kan worden beschouwd als een semi-overheidsbedrijf dat huisvuil 
en slib verwerkt en waar 46 gemeenten en 6 waterschappen aandeelhouder van zijn. 
Na het unaniem aannemen van de motie in de CHI-vergadering heeft de fractie bij de 

collega CDA-fracties in de gemeenteraden 
gevraagd een soortgelijke stellingname te 
bevorderen/ondersteunen. Na inbreng door 
ook het DB-lid van HHNK heeft dit 
onderwerp aandacht gekregen in de 
aandeelhoudersvergadering van HVC. In de 
najaarsvergadering van de aandeelhouders 
krijgt de behandeling van dit punt vervolg. 
Begin deze maand is bekend geworden dat 
de directeur van HVC zijn vertrek heeft 
aangekondigd. 

Voortgang speerpunten ons verkiezingsprogramma/coalitieakkoord 

In de laatste fractievergadering voor de zomer, waarin we een aantal zaken hebben 
geëvalueerd, hebben we vastgesteld dat heel wat doelen uit het 
verkiezingsprogramma reeds aandacht hebben gekregen en zelfs [voor een  
(belangrijk)deel] zijn/worden ingevuld. Voorbeelden hiervan zijn: 

 Laag houden belastingverhoging  

 Schuldenlast laag houden (factor 2,5) 

 Sterkere communicatie van HHNK en   
verbetering beeldvorming 

 Inzet voor duurzaamheid 

 Werk met werk maken 

 Aandacht voor terugwinning van energie en 
groene energie 

 Kennisoverdracht naar landen die dat nodig 
hebben 

 Alleen uitvoering van kerntaken, hoewel er 
zaken aan de randen van de taakvelden van 
HHNK zullen blijven die praktisch bij HHNK 
passen 

 Wegbeheer moet zo snel mogelijk worden 
overgedragen 

Bij de aanbesteding van werkzaamheden voor het waterschap wordt aandacht 
besteed aan het inschakelen van regionale bedrijven. Echter ook het opknippen van 
opdrachten en verwerking in de opdrachtformulering om gebruik te maken van 
regionale bedrijven voor bepaalde werkzaamheden zal aandacht dienen te krijgen, 
opdat de regionale economie kan worden versterkt. 

Verder kan worden vermeld dat momenteel wordt onderzocht hoe door het 
waterschap met gemeenten kan worden samengewerkt op het terrein van de inning 
van belastingen, gericht op het terugbrengen van de kosten daarvan.  
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Belangstelling voor deelname aan onze brede CDA-waterschapsfractie of 
vragen over waterschap zaken ?? 

Onze fractie houdt ongeveer twee maal per jaar een bijeenkomst met een zgn. brede 
fractie. In de bijeenkomsten met deze brede fractie is het de bedoeling een 
wisselwerking te laten plaatsvinden met de leden van de CDA-fractie en degenen die 
kandidaat op de kieslijst staan van de laatste verkiezingen en belangstellende 
CDA’ers uit gemeenteraadsfracties of afdelingsbesturen. De fractie maakt immers 
graag gebruik van de reacties en levende ideeën bij andere leden. Graag zouden wij 
de brede fractie nog willen versterken met een aantal belangstellenden. Hebt u 
belangstelling? Graag nodigen wij u uit als gast voor de eerstvolgende bijeenkomst.  
Deze zal in het najaar van 2016 worden gehouden in relatie tot bespreking van de 
begroting 2017. Hebt u belangstelling? Laat het aan een fractielid of het 
fractiesecretariaat weten. 

Hebt u overigens onderwerpen die zich lenen voor schriftelijke of mondelinge vragen 
aan het college van Dijkgraaf en Hoogheemraden over algemene waterschapszaken 
dan verzoeken wij u deze aan ons door te geven. Wij proberen actuele zaken aan de 
orde te stellen opdat deze aandacht of bijstelling zullen krijgen wanneer dat nodig is. 
U kunt daarover ook contact zoeken met een van de fractieleden of het 
fractiesecretariaat. 
 
Aanstaande verkiezingscampagne. 
 
In het kader van de campagne voor de Tweede Kamerverkiezingen laat onze fractie 
weten dat wij de lokale- en regionale afdelingen willen proberen te faciliteren 
wanneer het handelt om water- of waterschap gerelateerde onderwerpen, 
Degenen die hiervan gebruik willen maken kunnen contact opnemen met de 
fractiesecretaris om te bezien of hierin invulling kan worden gegeven.(Zie 
contactadres) 
 
N.B. Voor de verschillende regio’s in het werkgebied van HHNK zijn de volgende 
fractieleden bereikbaar:  
Jan Kramer:                         Kop van Noord-Holland en West Friesland 
Frits Brouwer:                      IJmond 
Petra van Ollefen:                Alkmaar e.o. 
Ed Jongmans:                     Zaanstreek-Waterland en Amsterdam-Noord 
Otto Smit (steunfractielid):   Kop van Noord-Holland en West Friesland                                                         
Zij proberen ook beschikbaar te zijn bij regio-bijeenkomsten. 
 
Contactadres: 
CDA-fractie HHNK 
Fractiesecretaris: Ed Jongmans, email: hhnk@famjongmans.nl, tel.0621115904 

mailto:hhnk@famjongmans.nl

